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ROMÂNIA 

CONSILIUL JUDEŢEAN COVASNA 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat cu ocazia lucrărilor şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Covasna, din 

data de 19 iulie 2023, ora 10,00 

 

 

Tamás Sándor-Președintele Consiliului Județean Covasna 

Convocarea Consiliului Judeţean Covasna în şedinţă ordinară pentru astăzi, 19 

iulie 2023, ora 10,00 s-a făcut în conformitate cu prevederile art. 178 alin. (1) precum și 

art. 134 alin. (1) lit. a) și alin. (5), coroborat cu art. 179 din Ordonanța de urgență a 

Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 

ulterioare, în baza Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Covasna nr. 275/13 

iulie 2023, rectificată prin Dispoziţia Preşedintelui Consiliului Judeţean Covasna nr. 

278/14 iulie 2023, consilierii judeţeni fiind invitaţi prin adresa nr. 72/S/13 iulie 2023. 

 Proiectul ordinii de zi a şedinţei a fost adus la cunoştinţa publică în cotidienele 

locale „Observatorul de Covasna” și „Háromszék”. 

 

Rog pe domnul Sztakics István-Attila, secretarul general al județului, să ne 

prezinte prezența.  

Sztakics István-Attila: Stimate domnule Președinte, stimați consilieri județeni! 

La ședința de astăzi, sunt prezenţi 24 de consilieri județeni din cei 30 în funcţie, 

lipsind consilierii Dimény György, Floroian Stelian-Olimpiu, Orbán Miklós, Para János, 

Szöllösi Tamás și Taierling Johann, respectiv este prezent și Președintele Consiliului 

Județean Covasna, deci în total sunt 25 de persoane cu drept de vot. 

Tamás Sándor: Mulţumesc.  

 

Constat că sunt îndeplinite condiţiile cerute de lege pentru convocarea 

consiliului, şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 24 de consilieri judeţeni în 

funcţie și Președintele Consiliului Județean Covasna, deci în total sunt 25 de persoane 

cu drept de vot, drept urmare declar deschise lucrările şedinţei Consiliului Judeţean 

Covasna. 

 

La lucrările şedinţei de astăzi participă de drept secretarul general al judeţului, 

iar în calitate de invitaţi participă:  

- Dl. Moscviciov Leonid – șef serviciu, Centrul Județean pentru Protecția 

Naturii și Salvamont; 

- Dl. Imreh István-Attila – director, Centrul de Cultură al Județului Covasna; 

- directorii executivi/ directorii executivi adjuncţi ai direcţiilor şi şefii 

serviciilor/birourilor/compartimentelor de specialitate din cadrul aparatului 

de specialitate al Consiliului Judeţean Covasna; 

- reprezentanţii mass-media. 
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Sunt prezenți la ședința noastră de astăzi și 5 studenți care efectuează perioada 

de practică la Consiliul Județean Covasna și care în două în două zile sunt repartizate la 

diferite direcții ca să vadă succint cum funcționează această instituție publică.  

 

Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Covasna din data de 

29 iunie 2023, a fost făcut public, a putut fi studiat pe site-ul Consiliului Judeţean 

Covasna www.cjcv.ro, respectiv la sediul Consiliului Judeţean Covasna, în vederea 

formulării eventualelor contestaţii la conţinutul acestuia. 

 

Vă consult, dacă aveţi obiecţii la conţinutul procesului-verbal? 

 

Nefiind, supun la vot procesul-verbal al şedinţei menţionate mai înainte. 

Cine este pentru? 25 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Cu 25 de voturi s-a aprobat procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului 

Judeţean Covasna din data de 29 iunie 2023. 

 

Stimaţi consilieri, 

Cunoaşteţi proiectul ordinii de zi, iar materialele şedinţei de astăzi v-au fost puse 

la dispoziție în format electronic pe site-ul oficial al Consiliului Judeţean Covasna.  

 

 Astfel, în proiectul ordinii de zi avem înscrise următoarele probleme: 

1. Proiect de hotărâre pentru modificarea anexei la Hotărârea Consiliului Județean 

Covasna nr. 17/2023 pentru aprobarea plății unor cotizații pentru anul bugetar 

2023; 

2. Proiect de hotărâre privind alocarea unei sume din bugetul local al Județului 

Covasna pentru finanțarea programului sportiv al Asociației Clubul Sportiv 

Sepsi-SIC „Participarea ACS Sepsi SIC în competițiile interne și internaționale de 

baschet, tenis de masă, ciclism, lupte, handbal, fotbal în sală sezon competițional 2023-

2024, juniori și seniori, respectiv organizare evenimente și competiții sportive”. 

3. Proiect de hotărâre cu privire la rectificarea bugetului propriu al Județului 

Covasna și al instituţiilor publice de interes judeţean pe anul 2023; 

4. Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul public al Județului Covasna în 

domeniul privat al acestuia a imobilului înscris în C.F. nr. 23167 Bixad, nr. cad. 

23167-C1, în vederea scoaterii din funcțiune și demolării; 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de fezabilitate, completat cu 

elementele specifice din documentația de avizare a lucrărilor de intervenții, 

precum și a indicatorilor tehnico-economici aferenți obiectivului de investiții 

”Desființare construcție administrativ-socială, construire bază salvamont și 

centru de formare-promovare”; 

6. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Covasna nr. 

33/2023 privind acceptarea constituirii dreptului de superficie asupra terenului 

înscris în C.F. nr. 25043 Malnaș și a dreptului de servitute asupra terenului 

înscris în C.F. nr. 25042 Malnaș, în favoarea Județului Covasna, în vederea  

http://www.cjcv.ro/


 3 

 

constituirii unui refugiu montan cu observator panoramic în Munții Bodoc, 

precum și declararea obiectivului de investiție ca fiind de utilitate publică; 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea Notei conceptuale și a Temei de proiectare 

pentru obiectivul de investiții ”ÎMPREJMUIRE” la Centrul de Educație a 

Adulților Arcuș; 

8. Proiect de hotărâre pentru modificarea anexelor nr. 1 și 2 la Hotărârea Consiliului 

Județean Covasna nr. 195/2021 privind aprobarea devizului general actualizat, a 

indicatorilor tehnico–economici actualizate, precum și a cererii de finanțare 

aferente obiectivului de investiții „Reabilitare drum județean DJ 121E km 0+490 – 

km 1+300” pentru includerea la finanțare prin Programul Național de Investiții 

„Anghel Saligny”; 

9. Proiect de hotărâre pentru modificarea anexei nr. 3 la Hotărârea Consiliului 

Județean Covasna nr. 139/2019 privind aprobarea Organigramei, Statului de 

funcții și a Regulamentului de organizare și funcționare ale Centrului de Cultură 

al Județului Covasna – Kovászna Megyei Művelődési Központ; 

10. Diverse: 

- Informarea scrisă a domnului vicepreședinte Jakab István-Barna cu privire la 

efectuarea a două zile de concediu de odihnă în perioada 10-11 iulie 2023. 

 

Înainte de aprobarea ordinii de zi, vă informez că, toate proiectele de hotărâri 

au fost avizate favorabil în comisiile de specialitate.  

 

Vă consult dacă aveţi observaţii la proiectul ordinii de zi? 

Nu sunt. 

Supun aprobării proiectul ordinii de zi al şedinţei de astăzi. 

Cine este pentru? 25 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Cu 25 de voturi s-a aprobat ordinea de zi a şedinţei de astăzi. 

 

Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să fac câteva precizări, şi 

anume: 

1.) – potrivit art. 228 alin. (1) și (2) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 

57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, nu pot 

lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 

problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să 

anunţe înainte de începerea dezbaterilor interesul personal pe care-l au în problema 

respectivă. 

2.) - pentru adoptarea proiectelor de hotărâri de la punctele 5, 7, 8 și 9 este 

necesar votul majorităţii consilierilor prezenți la ședință. 

– pentru adoptarea proiectelor de hotărâri de la punctele 1, 2, 3, 4 și 6 este necesar 

votul majorităţii consilierilor în funcție.  

 

Se intră în dezbaterea ordinii de zi. 
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La primul punct al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre pentru 

modificarea anexei la Hotărârea Consiliului Județean Covasna nr. 17/2023 pentru 

aprobarea plății unor cotizații pentru anul bugetar 2023; 

 

Având în vedere că Uniunea Națională a Consiliilor Județene și Agenția pentru 

Dezvoltare Regională Centru, în care suntem membri, au solicitat modificarea 

cuantumului cotizației pe anul 2023 ce-i revine județului Covasna, se impune 

modificarea Hotărârii Consiliului Județean Covasna în cauză.  

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 25 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 25 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul doi al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

alocarea unei sume din bugetul local al Județului Covasna pentru finanțarea 

programului sportiv al Asociației Clubul Sportiv Sepsi-SIC „Participarea ACS Sepsi SIC 

în competițiile interne și internaționale de baschet, tenis de masă, ciclism, lupte, handbal, fotbal 

în sală sezon competițional 2023-2024, juniori și seniori, respectiv organizare evenimente și 

competiții sportive”.  

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Poftiți domnule secretar general! 

Sztakics István-Attila: Referitor la acest punct de pe ordinea de zi, în data de 14 

iulie 2023, a fost înregistrată la Registratura generală a Consiliului Județean Covasna 

adeverința de la Asociația Județeană de Fotbal Covasna, ceea ce a lipsit în momentul în 

care a fost convocată ședința și în momentul în care a fost realizat proiectul de hotărâre. 

(A sosit domnul consilier Szöllösi Tamás. De la această fază a ședinței sunt 

prezenți 26 de persoane cu drept de vot. ) 

Prin urmare rog pe domnul Președinte să propună completarea preambulului 

proiectului hotărâre în sensul ca să se facă referire la cele două referate ale Biroului 

învățământ, cultură, sănătate, relații cu O.N.G. din cadrul aparatului de specialitate al 

Consiliului Județean Covasna în care se face referire la această adeverință. 

Tamás Sándor: Mulțumesc! 

Alte intervenții dacă sunt? 

Ambrus József: La acest punct nu particip la deliberare și la vot.  

Tamás Sándor: Mulțumim! 

Alte intervenții dacă sunt? 
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Nu sunt.  

În legătură cu ceea ce a spus și a propus domnul Secretar general al județului, cu 

privire la completarea preambulului hotărârii, avem nevoie de propunerea unui 

membru cu drept de vot, în speță o să fiu eu și propun să completăm preambulul 

acestei hotărâri. 

Hotărârea în sine nu se modifică, în hotărâre aprobăm pentru Asociația Clubul 

Sportiv Sepsi-SIC suma de 4.500 mii de lei defalcat pe doi ani, adică pe două trimestre, 

în 2023-2 milioane de lei, iar în 2024-2,5 milioane de lei și le dorim succes în continuare, 

așa cum ne-am obișnuit. A câta oară au câștigat Liga Națională, domnul Ambrus? 

Ambrus József: Echipa de baschet feminin de 8 ori a câștigat Cupa României, de 

7 ori Liga Națională, dar și fetele de la lupte sunt campioane naționale, avem medalia 

de bronz în Campionatul European, suntem campioni mondiali la luptă pe plajă, secția 

de handbal anul trecut a terminat la locul doi în România după Baia Mare și rezultatele 

sunt extraordinare. 

Acum vom avea două echipe noi, vom avea o secție de futsal care se înscrie 

direct în prima divizie și vom avea propria echipă de handbal feminin senioare care se 

bazează pe fostele jucătoare de anul trecut și toate sunt autohtone fără nicio jucătoare 

străină. 

Tamás Sándor: Felicitări! 

Supun la vot Proiectul de hotărâre cu completarea propusă.  

 

Cine este pentru? 25 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

(Nu a participat la vot domnul consilier Ambrus József, conform art. 228 alin. (1) 

și (2) din O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare.) 

În urma supunerii la vot, cu 25 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea cu 

completarea propusă. 

 

La punctul trei al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre cu privire la 

rectificarea bugetului propriu al Județului Covasna și al instituţiilor publice de interes 

judeţean pe anul 2023; 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Gáj Nándor: Domnule președinte!  

La acest punct nu particip la deliberare și la vot.  

Tamás Sándor: Bine. Mulțumim! 

Alte observații dacă sunt? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 25 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 
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(Nu a participat la vot domnul consilier Gáj Nándor, conform art. 228 alin. 

(1) și (2) din O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare.) 

În urma supunerii la vot, cu 25 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

Acum urmează două proiecte de hotărâri cu privire la Cantonul din Bixad situat 

între Bálványos și Lacul Sfânta Ana, pe care dorim să-l reabilităm în totalitate. 

În prima hotărâre trebuie să aprobăm trecerea imobilului din domeniul public al 

județului în domeniul privat al județului în vederea demolării și al doilea proiect o să 

cerem votul domniilor voastre pentru aprobarea studiului de fezabilitate pentru 

construirea acestei baze de salvamont. 

 

La punctul patru al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

trecerea din domeniul public al Județului Covasna în domeniul privat al acestuia a 

imobilului înscris în C.F. nr. 23167 Bixad, nr. cad. 23167-C1, în vederea scoaterii din 

funcțiune și demolării;  

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 26 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 26 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul cinci al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea Studiului de fezabilitate, completat cu elementele specifice din documentația 

de avizare a lucrărilor de intervenții, precum și a indicatorilor tehnico-economici 

aferenți obiectivului de investiții ”Desființare construcție administrativ-socială, 

construire bază salvamont și centru de formare-promovare”; 

 

Deci, va fi o bază de salvamont și totodată și un centru de formare-promovare a 

turismului, a salvamontului, a protecției naturii și desigur și a județului. 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 26 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 
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În urma supunerii la vot, cu 26 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul șase al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Județean Covasna nr. 33/2023 privind acceptarea 

constituirii dreptului de superficie asupra terenului înscris în C.F. nr. 25043 Malnaș și a 

dreptului de servitute asupra terenului înscris în C.F. nr. 25042 Malnaș, în favoarea 

Județului Covasna, în vederea constituirii unui refugiu montan cu observator 

panoramic în Munții Bodoc, precum și declararea obiectivului de investiție ca fiind de 

utilitate publică; 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt. 

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 26 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 26 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul șapte al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea Notei conceptuale și a Temei de proiectare pentru obiectivul de investiții 

”ÎMPREJMUIRE” la Centrul de Educație a Adulților Arcuș; 

 

Gáj Nándor: Domnule președinte!  

La acest punct nu particip la deliberare și la vot.  

Tamás Sándor: Bine. Mulțumim! 

Alte observații dacă sunt? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 25 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

(Nu a participat la vot domnul consilier Gáj Nándor, conform art. 228 alin. (1) și 

(2) din O.U.G. nr. 57/2019, cu modificările și completările ulterioare.) 

În urma supunerii la vot, cu 25 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul opt al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre pentru 

modificarea anexelor nr. 1 și 2 la Hotărârea Consiliului Județean Covasna nr. 195/2021 

privind aprobarea devizului general actualizat, a indicatorilor tehnico–economici 
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actualizate, precum și a cererii de finanțare aferente obiectivului de investiții 

„Reabilitare drum județean DJ 121E km 0+490 – km 1+300” pentru includerea la 

finanțare prin Programul Național de Investiții „Anghel Saligny”; 

 

Cei care au fost acolo au văzut că se lucrează bine și rapid, deci se poate și așa! 

Asta se adeverește acolo. 

Cred că într-o lună sau maximum o lună și jumătate se va pune și straturile de 

asfalt pe această porțiune. 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt. 

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 26 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 26 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul nouă al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre pentru 

modificarea anexei nr. 3 la Hotărârea Consiliului Județean Covasna nr. 139/2019 privind 

aprobarea Organigramei, Statului de funcții și a Regulamentului de organizare și 

funcționare ale Centrului de Cultură al Județului Covasna – Kovászna Megyei 

Művelődési Központ; 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 26 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 26 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul zece al ordinii de zi avem cuprins Diverse. 

 

Vă consult dacă aveți probleme de discutat în cadrul punctului Diverse. 

Jakab István-Barna: Doresc să vă aduc la cunoștință că am efectuat 2 zile de 

concediu de odihnă în perioada 10-11 iulie 2023. 

Consiliul a luat act în unanimitate de informarea domnului vicepreședinte.  
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Tamás Sándor: Mulțumim! 

Alte intervenții dacă sunt? 

Nu sunt.  

 

Duminică vom avea o întâlnire la Târgu Secuiesc la orele 12,00, având în vedere 

că de 200 de ani s-a născut marele poet Petőfi Sándor și pe data de 24 iulie a fost și la 

Târgu Secuiesc și s-a cazat în fostul Hotel „Szarvas Fogadó” care momentan este 

clădirea Poștei și pe clădirea respectivă este montată o plachetă memorială. 

Vă invităm, dacă aveți timp și posibilitate să fiți alături de noi.  

Dacă sunt observații, întrebări? 

Nu sunt. 

 

Am dezbătut şi am hotărât în problemele înscrise pe ordinea de zi. 

Vă mulţumesc pentru participarea la ședință.  

Închid ședința! 

 

Preşedinte,  Secretar general al judeţului Covasna, 

TAMÁS Sándor SZTAKICS István-Attila 

  

 


